
 
 
 
 
Verslag AR vergadering d.d. 25-05-2023 te Exloo 
 
Aanwezig:   
Adviesraad: Martien Reidsma, Jeroen Bus, Jan Berends, Jan Datema, Jaap Schrage, Anita 

Emmelkamp, Lucy Briggeman, Margot Willems 
Gasten: Jan Zwiers, Miranda Kort, Cor Hogenkamp (oso), Sjakkie Sureveen (oso), Arjan 

Hoogeveen (Gem. BO), Miranda Kort (gem. BO) 
 
Afwezig:  Coba van der Laan 
 

Nr.  Actie door: 

1 . 
 
 
 

Opening en vaststellen agenda 
Martien Reidsma opent de vergadering en heet iedereen welkom.   
Margot Willems is als ambtelijk secretaris voor de eerste keer aanwezig 
en de vergadering wordt begonnen met een voorstelrondje. 
 

 

2. Mededelingen / Ingekomen stukken / Uitgaande stukken 
Mededelingen: 
Jan Berends heeft (op persoonlijke titel) een e-mail gestuurd naar 
Stichting Exloo vooruit en de dorpsraad en heeft zijn zorgen geuit over 
de wijzigingen in het OV.  
 
Ingekomen stukken: 

• uitnodiging voor inloopbijeenkomst over “doorfietsroutes”. De 
bijeenkomsten zijn van 16.00 – 20.00 uur op: 

 30 mei 2023: Dorpshuis in Nieuw-Dordrecht 
 31 mei 2023: Dorpshuis Exloo 
 7 juni 2023: de Spinde, Dalen 

• informatie over het aanpakken van De Drift in Borger; 

• tot 14 juni a.s. kan bezwaar gemaakt worden tegen verschraling 
van het openbaar vervoer; 

• een e-mail van Jaap (Schrage) met een concept 
onderzoeksvoorstel OV.  

Er is een werkgroep OV, dus de zorgen hierover worden hier nu niet 
besproken. 
 

 

3. Onderhoud wandelpaden (Arjan Hoogeveen – Gem. BO) 
 
Er is in de gemeente inspectie uitgevoerd naar de stand van zaken van de 
voetpaden. Het gaat om verharde voetpaden, die in eigendom zijn van de 
gemeente (voetpaden van Staatsbosbeheer vallen hier dus niet onder). 
Paden naar bushaltes vallen niet onder voetpaden. 
 

 



De verschillende voetpaden hebben een cijfer en nummer gekregen.  
E= ernstig 
M= middel 
G= goed 
1 = klein oppervlak, paar tegels, een boomwortel  
3 = groot oppervlak,  
 

Aan de adviesraad wordt gevraagd aan te geven welk voetpad het meest 
urgent is. 
Martien adviseert contact op te nemen met Dorpsbelangen/OSO 
Niet alleen het onderhoud van de voetpaden is van belang, maar ook de 
inrichting van de voetpaden (reclameborden/terrassen op het voetpad). 
Martien oppert of het een mogelijkheid is om daar waar geen voetpad is, 
een verkeersmaatregel in te stellen, en de auto “als gast” te maken. 
Arjan Hoogeveen geeft aan dat het beste te kunnen aangeven als er een 
project is. Dan kan het overwogen worden. 
Er is geen criterium wanneer er een voetpad moet zijn. 

 
Voorstel Martien: 
Adviesraad gaat nadenken over criteria die wij belangrijk vinden voor 
voetganger/rolstoeler (ism oso). Communiceren met REAL/verantw 
wethouder en dit ook neerleggen bij dorpsraden.  
 
Gemeente wil een programma opstellen voor onderhoud. Adviesraad 
kan aangeven wat zij prioriteit vinden.  
Gemeente gaat ONDERHOUDEN. Het gaat dus om bestaande 
voetpaden.  
Als er geen voetpad is, maar de voetgangers gebruiken de weg, dan wel 
melding doen van problemen, maar het onderhoud gaat nu specifiek 
over voetpaden. 

 
Apart advies voor inspecteren van wegen waar voetgangers gebruik van 
maken. 
OSO: het gaat om veiligheid en bereikbaarheid van zowel voetgangers, 
als personen met rolstoel, rollator of kinderwagen  
 

4. Onderzoek toegankelijkheid (Miranda Kort, gem. BO) 
Miranda heeft onderzoek gedaan naar de toegankelijkheid van de 
vrijetijdssector.  
Het onderzoek was lastig in te kaderen, want wat is “vrijetijdssector”. 
Vallen daar ook winkels onder?  
Met toegankelijkheid wordt niet alleen gedoeld op toegankelijkheid voor 
mindervaliden, maar moet ook gedacht worden aan visuele beperkingen 
en bv. slechthorendheid. 
 
Aanbevelingen uit het onderzoek: 

• Geef het goede voorbeeld 

• Ga het wiel niet opnieuw uitvingen, maar ga aan de slag met 

bestaande initiatieven: subsidies en toegankelijkheidslabels 

• Kleine stappen, groot verschil: “quick wins” 

 

 



Binnenkort wordt een bijeenkomst gehouden voor ondernemers in R&T 
om voorlichting te geven over welke maatregelen makkelijk aangebracht 
kunnen worden. 

 
Bij verbouwen/aanpassen van ondernemers in recreatieve sector: kun je 
als gemeente in de bouwvergunning eisen stellen qua toegankelijkheid. 

 
Lucy vult aan: Sinds 2017 is een goede toegankelijkheid van gebouwen 
een eis. Dit staat in reguliere wetgeving. Zie de site van het 
Informatiepunt Leefomgeving, thema toegankelijkheid personen.  
Toegankelijkheid voor personen - Informatiepunt Leefomgeving (iplo.nl) 

 
Er is ook een lokale inclusie-agenda: zie startnotitie van Susanne Timmer 
 

5. Gemeentelijke stand van zaken (Lucy Briggeman, gem. BO) 
klanttevredenheidsonderzoek Sociale Teams 
Het klanttevredenheidsonderzoek is klaar.  
We scoren ongeveer net zo goed als voorgaande jaren. Wel is besloten 
om vaker te vragen naar de tevredenheid van cliënten. In het verleden 
gebeurde dit jaarlijks, maar daardoor zat er soms veel tijd tussen het 
contactmoment en het invullen van de vragen. Nu wordt tussendoor 
gevraagd hoe de cliënt e.e.a. heeft ervaren. 
Wietske Jager, die verantwoordelijk is voor monitoring komt hierop 
terug. Er wordt nu gewerkt aan presentatie/rapport.  
Begin juli heeft de adviesraad een afspraak met de Sociale Teams. Dit 
kan eventueel gecombineerd worden met een afspraak met Wietske. 
Lucy? zal de oude versie van de vragenlijsten ter informatie versturen 
aan Jaap. 
 
Breed offensief 
M.i.v. 1 juli a.s. geldt het “breed offensief”. Als gemeente moet je meer 
doen voor mensen met een beperking. 
Het nieuw beleid moet worden vastgesteld door het college, maar wordt 
ook aangeboden aan de gemeenteraad.  
Lucy hoopt het (concept) beleidsstuk in juni te kunnen aanbieden en een 
voorlichting te geven op de wijzigingen.  
Het beleidsplan geldt alleen voor de gemeente Borger-Odoorn, maar de 
verordening (o.a. over loonkostensubsidies) is afgestemd in de 
arbeidsmarktregio, omdat zorgvragers werken over de gemeentegrenzen 
heen. De arbeidsmarktregio Drenthe wil niet dat er verschillen zijn voor 
de verschillende werkgevers.  
Er komt een WAS/WORDT-lijst bij  
Lucy wil het eind juni toelichten (AGENDA) 
De cliëntenraad van Andes komt dan ook in de vergadering (AGENDA) 
 
project huisvesting statushouders 
Gemeente BO is bezig met een project huisvesting statushouders. De 
gemeente moet meer mensen huisvesten. Jan Zwiers uit zijn zorgen over 
de woningnood voor inwoners en dat er nu huizen worden verhuurd aan 
statushouders. De verhouding is 30 % voor statushouders, 70% voor 
inwoners. 
 
Laaggeletterdheid: op de agenda na de zomervakantie 

 

https://iplo.nl/thema/toegankelijkheid-personen/


 
Buurtkamer: is er nu in Nieuw-Buinen, maar wordt ook in Valthermond 
gerealiseerd (vooruitlopend op de evaluatie van de buurtkamer) 
 

6. Verslag vergaderingen 23 februari 2023 en 30 maart 2023 
Deze verslagen waren in de vorige vergadering al vastgesteld. 
 
Het verslag van de vergadering van 25 april jl. wordt nu zonder 
wijzigingen vastgesteld. 
 
De actielijst is niet doorgenomen. 
 

 

7. Energiecoach (Jaap Schrage) 
Jaap heeft verteld over wat een energiecoach doet en hoe hij het aanpakt. 
Er zijn nu 12 energiecoaches, maar er is geen uniforme aanpak.  
 

 

8. Woonzorgvisie/akkoord 
N.a.v. woonzorgvisie zijn Martien en Jeroen bij een aantal 
bijeenkomsten gewest.  
3 “proeftuinen”: Buinerveen en Nieuw-Buinen-West 
De bedoeling om tot een convenant te komen met zorgverleners 
en coöperaties (of waren het woningcorporaties)? 
Martien heeft ook zitting in de “kerngroep”.  
Woonzorgvisie meenemen in ontwikkeling van nieuwe wijk 
(Borger-West) 
3 soorten buurten: inclusieve, gezonde en informele buurt. Doel 
is om te komen tot alleen maar inclusieve wijken. 
 
Het proces dat CMO STAMM doet, moet gaan naar hele 
concrete afspraken. Het eindrapport wordt in september 2023 
verwacht. De adviesraad zal het rapport tzt toesturen aan OSO.  
 

 

9. Planning 2023 
Dit agendapunt wordt omwille van de tijd verschoven naar de volgende 
vergadering 
 

 

10. Rondvraag – nog aanpassen 

1. Martien bedankt Jan Zwiers voor zijn betrokkenheid bij de 

Adviesraad Sociaal Domein en geeft hem een cadeau voor in zijn 

nieuwe huis in Emmen. Jan geeft aan dat hij als gast blijft komen. 

Lucy bedankt Jan namens de gemeente (college, Job, Anita en 

Lucy) 

 
Cor: andere intentie voor hun komst  
Hij zegt dat in het raadsbesluit staat dat het beleid ontwikkeld 
wordt door Andes en Oso.  
Andes ziet OSO als klankbord. Evaluatie ouderenondersteuning. 
is niet gekomen. ‘Goede intenties, maar inmiddels de vierde 
ouderenadviseur,’ zegt Cor.  
Oso heeft een gesprek gehad met het college.  
Speerpunt oso is woonvisie: maken zich druk over veiligheid, 
bereikbaarheid, toegankelijkheid.  
 

 



Martien: college vragen om invulling van functie 
ouderenadviseur, bij evaluatie (AGENDA, na de zomer) oso ook 
uitnodigen  
De nieuwe ouderenadviseur eerst even de kans geven om zich te 
bewijzen.  

 

11. Sluiting 
Martien Reidsma sluit de vergadering rond 21.25 uur. 
 

 

 
 
 



 Actielijst adviesraad sociaal domein  

Nr Datum Wie Wat Wanneer gerealiseerd  
23. 28-10-‘21 Ida Rensina van der Velde uitnodigen voor de 

vergadering van april 2022 om bij te praten  
 

1. 20-01-‘22 Martien/Ida  Concept advies ouderenadviseur rondsturen 
voor op- en of aanmerkingen, daarna naar 
college  

 

2. 20-01-‘22 DB Uitwerken adviesaanvraag concept 
beleidskader preventie  

 

3. 20-01-‘22 Anita  Zelftesten in de webwinkel?  

4. 31-03-‘22 Lucy Diverse informatie sturen   

5. 31-03-‘22 Ida Combicoaches Esther en Petra uitnodigen voor 
de AB vergadering van 19 mei 2022  

 

6. 31-03-‘22 Ida  Wietze van der Harst uitnodigen om te 
vertellen over zijn werk  

 

7. 14-04-‘22 Job  Lagere prijzen hanteren voor de doelgroep in 
de webwinkel.  

 

8. 14-04-‘22 Job  Onderzoek zorglandschap, Job vraagt Iris 
Kiers  

 

9. 19-05-‘22 Ida  Wethouders uitnodigen voor kennismaken op 
29 september  

 

10. 19-05-‘22 Ida  Annuleren vergadering 30 juni 2022   

11. 19-05-‘22 Lucy/Ida  Vertellen over GGZ/OGGZ in oktober   

12. 25-10-‘22 Ida Jaap Schrage uitnodigen voor de vergadering 
van 24 november voor kennismaking  

 

13. 25-10-‘22 Job Link begrotingswebsite gemeente Borger-
Odoorn doorgeven  

Job sturt het door naar frederiek 

14. 25-10-‘22 Ida Ger Oudekerk uitnodigen voor de vergadering 
van 24 november over GGZ en OGGZ 

 

15. 25-10-‘22 Lucy Inkoop jeugd programma van eisen 
opgesteld, Lucy vraagt collega  

 

16. 24-11-‘22 OSO Voorstel voor een afspraak over de 
ouderenadviseur, stand van zaken Andes  

 

17. 24-11-‘22 Ida OSO uitnodigen voor vergadering over Wonen  

18. 24-11-‘22 Ida Anja de Vries uitnodigen voor een vergadering 
van de adviesraad voor toelichting over 
toegankelijkheid en wonen met zorg  

 

19. 24-11-‘22 Lucy Informeren bij Miranda Kort over onderzoek 
toegankelijkheid 

 

20. 24-11-‘22 Ida  Beleidsmedewerker Jeugd uitnodigen voor 
vergadering in maart 2023 over inkoop Jeugd  

 

21. 24-11-‘22 Lucy Presentatie over visie op participatie – re-
integratie, navragen evt. in jan. 2023  

 

 
 


